

Neighbourhood Watch Bulletin – January 14, 2019

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca, Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca or Cst. Christine Schulz (Centretown) at schulzc@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Gift of Life partnership**
 - 2. New Ottawa Police web site**
-

1. Gift of Life partnership

The Ottawa Police Service (OPS) is pleased to announce a new initiative in partnership with Trillium Gift of Life Network (TGLN), Ottawa Paramedic Service, and the Ottawa Coroner's Office.

This new partnership coordinates the efforts of all three services to help save and enhance lives. It will assist in identifying potential tissue donors, who need to be referred within 12 hours to preserve the opportunity for donation.

"This is a chance to help even more people," said Ottawa Police Chief Charles Bordeleau. "Our officers have been trained on the new protocols to ensure that vital donations get to those in critical care and save their lives."

Police officers are often the first to arrive on scene, and they have recently been given training to help prioritize calling the coroner in the event they encounter a recently deceased person. The coroner's office then contacts TGLN if the deceased person has the potential to donate tissue.

"A single tissue donor can impact more than 75 lives: eyes can restore sight; skin can help burn patients; bone can be used for joint replacements; heart valves can help patients with congenital heart disease; and tendons and ligaments can help people walk and run," said Sergeant Steven Desjourdy, Ottawa Police project lead.

"The OCC/OFPS is pleased to partner with TGLN, the Ottawa Police and the Ottawa Paramedic Service to help increase the number of tissue donations in the Ottawa area," said Dr. Louise McNaughton-Filion, Regional Supervising Coroner of the Ottawa Region and Eastern Ontario Forensic Pathology Unit. "Our coroners and pathologists are committed to ensuring organ and tissue donations occur whenever possible to not only honour the wishes of donors and their families, but to save lives."

Most Ontarians are familiar with TGLN – residents sign up to become organ donors, saving hundreds of lives every year. Ottawa ranks first among the province’s metropolitan centres (population over 500,000) with 40% of residents registered as organ donors.

This new program has the potential to reach even more people, and change their lives.

“As part of the new program, our paramedics can now contact TGLN directly when a deceased patient has the potential to become a tissue donor,” said Sue Noel, Ottawa Paramedic Service Clinical Training Superintendent. “We are proud to be part of this new initiative; this referral process has already produced a positive, direct effect on donor families and tissue recipients.”

This initiative is a first-of-its-kind partnership between TGLN and a police service in the Province.

“First responders play a crucial role in increasing the number of tissue donors in Ontario,” said Ronnie Gavsie, President and CEO, with TGLN. “Through this partnership, more Ottawans will have the opportunity to leave a legacy through the gift of donation. And through this partnership, the lives of many recipients will be dramatically enhanced. “We thank Ottawa for making this possible.”

For more information, please visit ottawapolice.ca/GiftofLife.

2. New Ottawa Police web site

Visit the new Ottawa Police web site at <https://www.ottawapolice.ca/en/>.

1. Partenariat pour le don de vie

2. Nouveau site web de la police d’Ottawa

1. Partenariat pour le don de vie

Le Service de police d’Ottawa (SPO) est fier d’annoncer la formation d’un nouveau partenariat avec le Réseau Trillium pour le don de vie (RTDV), le Service paramédic d’Ottawa, et le Bureau du coronier régional.

Cette nouvelle alliance permettra de coordonner les efforts de ces organismes afin de sauver et d’améliorer des vies. Elle facilitera l’identification de donateurs potentiels de tissus, qui doivent être orientés dans un délai de 12 heures pour préserver la possibilité du don.

« C’est là une chance d’aider des gens en plus grand nombre, » a déclaré le chef de la Police d’Ottawa, Charles Bordeleau. « Nos agents ont été formés relativement aux nouveaux protocoles pour veiller à ce que des dons essentiels parviennent aux soins intensifs pour sauver des vies. »

Les agents de police sont souvent premiers arrivés sur les lieux, et ceux-ci ont reçu dernièrement une formation visant à appeler rapidement le coroner lorsqu'ils se trouvent en présence d'une personne récemment décédée. Le Bureau du coroner prend alors contact avec le RTDV si le ou la défunte a le potentiel de faire don de tissus.

« L'apport d'un seul donateur peut toucher plus de 75 vies : les yeux peuvent redonner la vue; de la peau peut venir en aide à des brûlés ; les os peuvent servir à des remplacements d'articulations; les valvules cardiaques peuvent aider les patients souffrant de cardiopathie congénitale; et les tendons et ligaments peuvent aider les gens à marcher et à courir, » explique le sergent Steven Desjourdy, chef de projet pour la Police d'Ottawa.

« Le BCO / SMLO est heureux de s'associer au RTDV, à la Police d'Ottawa et au Service paramédic d'Ottawa pour aider à accroître le nombre de dons de tissus dans la région d'Ottawa, » a déclaré la D^{re} Louise McNaughton-Filion, coroner régionale principale de l'Unité de médecine légale de l'Est de l'Ontario et de la région d'Ottawa. « Nos coroners et nos pathologistes sont résolus à assurer, dans la mesure du possible, qu'aient lieu des dons d'organes et de tissus, non seulement pour respecter les désirs des donateurs et de leurs proches, mais aussi en vue de sauver des vies. »

La plupart des Ontariens connaissent déjà le RTDV – les résidents s'inscrivent pour devenir donateurs d'organes, sauvant chaque année des centaines de vies. Ottawa se situe au premier rang des grandes villes de la province (population de plus de 500 000) avec 40% de ses résidents inscrits comme donateurs d'organes.

Ce nouveau programme a la possibilité de rejoindre encore plus de gens et d'améliorer leurs vies.

« Dans le cadre du nouveau programme, nos ambulanciers peuvent désormais communiquer directement avec le RTDV lorsqu'un patient décédé pourrait possiblement faire don de tissus, » dit Sue Noel, surintendante de la formation clinique, Service paramédic d'Ottawa. « Nous sommes fiers de participer à cette nouvelle initiative; ce processus d'aiguillage a déjà une incidence directe et positive sur les familles des donateurs et sur les receveurs de tissus. »

Cette nouvelle initiative représente la toute première alliance dans la province entre le RTDV et un service de police.

« En Ontario, les premiers intervenants jouent un rôle-clé dans l'augmentation du nombre de donateurs de tissus, » dit Ronnie Gavsie, président et directeur général du RTFV. « Grace à ce partenariat, de plus nombreux Ottaviens auront la possibilité de laisser un héritage par la voie du don. À travers ce partenariat, les vies de nombreux receveurs seront dramatiquement améliorées. « Nous remercions Ottawa d'avoir concrétisé cette possibilité. »

Pour obtenir plus de détails, consultez le ottawapolice.ca/DonDeVie.

2. Nouveau site web de la police d'Ottawa

Veillez visiter le nouveau site web de la police d'Ottawa à <https://www.ottawapolice.ca/fr/>.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.